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Hody menil...ale nezastavil dážď                                                                                                                                     

Všetky dôležité informácie o dianí v Lamači zdieľate na facebooku: Mestská časť Bratislava – Lamač

Revitalizácia Malokarpatského námestia v La-
mači sa stromov na tomto mieste nedotkne. 
"Stromy ostanú zachované, nedal som súhlas 
na výrub čo i  len jedného stromu," zdôraznil 
starosta Lamača Peter Šramko v úvode verej-
nej prezentácie druhej etapy revitalizácie cen-
trálnej časti Lamača, na ktorej sa zástupcovia 
samosprávy stretli s občanmi vo štvrtok 16.au-
gusta podvečer.
Práve znepokojenie z možného výrubu stromov 
a úbytku zelene na námestí živilo počas leta dis-
kusie najmä na sociálnych sieťach. Obavy o re-
dukciu stromov a zelene vyjadrili obyvatelia aj 
na verejnej prezentácii. "Myslím si, že plocha, na 
ktorej má byť dlažba, je až príliš veľká," uviedol 
jeden z prítomných občanov. Projektová mana-
žérka Mária Rajecká priznala, že v hlavnej čas-
ti námestia, ktorej sa týka plánovaná jesenná 
rekonštrukcia, ubudne časť  trávnatej plochy 
vzhľadom na realizáciu vodnej fontány. "Inte-
raktívny vodný prvok by sa však mal stať jed-
ným zo symbolov námestia a zároveň prispieť 
k zlepšeniu jeho mikroklímy," upozornila. "Zele-
ne však neubudne, v rámci celkovej rekonštruk-
cie musí byť dodržaný jej koeficient na námestí 
tak, ako to určuje územný plán zóny," dodala. 
Lamačský starosta taktiež podotkol, že jedným 

z variantov je umiestniť v hlavnom zhromažďo-
vacom priestore zatrávňovaciu dlažbu.
Do 30. augusta mohli podávať občania pod-
nety a pripomienky k rekonštrukcii námestia. 
Do 15. septembra ich vyhodnotí odborná 
komisia. Tie, ktoré budú akceptované, zhoto-
viteľ rekonštrukcie zapracuje do realizačného 
projektu. Vicestarosta Lamača Lukáš Baňacký 
upozornil, že ďalšia časť revitalizácie, ktorej sa 
má týkať aj prípadné vytvorenie fixného exter-
ného pódia, bude samostatným projektom, 
ktorý sa bude riešiť až v roku 2019. "Umiestne-
nie pódia alebo obdobného prvku plniaceho 
funkciu verejného javiska bude práve jednou 
z tém, do ktorej chceme intenzívne zapojiť ve-
rejnosť," skonštatoval.
Viacerí občania sa na verejnej prezentácii pý-
tali, prečo sa neuskutočnila architektonická 
súťaž návrhov. "Tak by sa vygenerovali viaceré 
nápady a pohľady, ktoré by mohla zhodnotiť 
aj verejnosť," zaznelo z fóra. Prodekan Fakulty 
architektúry Slovenskej technickej univerzity 
v Bratislave a člen odbornej komisie výstavby, 
územného plánovania a regionálneho rozvoja 
Robert Špaček však upozornil, že v  súťaži ar-
chitektonických návrhov rozhoduje odborná 
komisia a  podmienkou súťaže je realizovať 

predložený víťazný návrh bez toho, aby sa 
k  tomu mohla, či mala vyjadrovať verejnosť. 
"A ani súťaž, ktorá je oveľa nákladnejšia pre sa-
mosprávu, negarantuje, že prinesie očakáva-
ný  výsledok. Navyše v tomto prípade sú zme-
ny jasne limitované regulatívami z územného 
plánu zóny a  aj preto je otázne, či by takáto 
súťaž mala zmysel,“ dodal.
V  druhej etape revitalizácie  Malokarpatské-
ho námestia  sa má zmodernizovať hlavný 
zhromažďovací priestor, v  rámci ktorého by 
mala pribudnúť aj fontána s vodnou plochou, 
úprava by mala zmeniť súčasný vysoký múrik 
na kaskádové trojstupňové terasy na sedenie, 
ktoré budú zároveň aj dôležitým bezpečnost-
ným prvkom pre deti. Počíta sa tiež s doplne-
ním prvkov drobnej architektúry vrátane mo-
bilnej zelene a  tieniacich prvkov, tieto majú 
ešte pribudnúť aj vo vrchnej časti námestia, 
ktorá prešla rekonštrukciou na jeseň 2017. 
Predpokladaná cena stavebných prác a  pro-
jektovej dokumentácie je 398.897,45 eura bez 
DPH. Mestská časť využije pri financovaní úver. 
Pomôže si aj dotáciou vo výške 14.000  eur, 
ktorú na druhú etapu revitalizácie Malokarpat-
ského námestia získala z  Bratislavskej regio- 
nálnej dotačnej schémy.

Na námestí sa stromy rúbať nebudú                                                                                                                                                                                                                                             

Nepríjemné sobotňajšie počasie, 
ktoré si lamačské slávnosti roky 
nepamätajú, poznačilo priebeh 
tohtoročných Rozálskych 
hodov. Sobotňajší popoludňajší 
program musel byť v dôsledku 
búrky a vytrvalého dažďa 
operatívne presunutý do 
priestorov kina. Napriek tomu 
však ani tohtoročným hodom 
nechýbala dobrá nálada, zábava 
a nadšenie. Viac o slávnostiach 
na stranách 4 a 5.

Poďakovanie
Ďakujem všetkým zamestnan-
com miestneho úradu, špeci-
álne p. Márii Šimončičovej za 
prípravu Rozálskych hodov. 
Trojdňové podujatie si vyžadu-
je organizačne i  logisticky veľa 
času a energie, rád by som pre-
to ocenil snahu i  entuziazmus, 
bez ktorých by to naozaj nešlo. 

Peter Šramko , 
starosta Lamača
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„Nová svetelná križovatka Hodonínska-Vran-
čovičova je označená viacerými značkami 
označujúcimi prikázaný smer, ktoré sú dizaj-
novo pôsobivo osadené. No tento dizajnový 
komfort je na úkor prehľadnosti križovatky. 
Pri odbočovaní doľava z Hodonínskej na Vran-
čovičovu ulicu tieto značky svojou veľkosťou 
a  hmotou obmedzujú rozhľad vodiča do kri-
žovatky - protiidúce vozidlá vidí obmedzene,“ 
napísala Ing. Jana Kosírová.
Všíma si aj zhoršenie už i tak pretrvávajúce-
ho problému s vjazdom na cintorín v Lamači.
„Už roky sa pozastavujem nad tým, či kompe-
tentným nevadí, že každý, kto autom vchádza 
na lamačský cintorín, je vlastne nútený porušiť 
dopravné predpisy – vrátane pracovníkov poh-
rebných služieb. Tesne pred odbočkou v smere 
od Stupavy je dlhodobo osadená značka – pri-

kázaný smer - kde je uvedené, že možno ísť len 
rovno (smer centrum), alebo odbočiť doľava na 
Vrančovičovu. Značka neupozorňuje na možnú 
prítomnosť vchádzajúceho alebo vychádza-
júceho vozidla z  parkoviska pred cintorínom, 
hoci vstup na cintorín sa nachádza za miernou 
zákrutou. Z  opačnej strany vstupu na cintorín 
bola vždy plná čiara, a  teraz po zmenách na 
Hodonínskej odbočiť pri ceste od centra mesta 
k cintorínu už vôbec nie je možné,“ zdôrazňuje 
autorka podnetu – Ing. Jana Kosírová. 
K  problémom sa vyjadrila aj mestská časť: 
Na túto záležitosť starosta Lamača opako-
vane upozorňoval na rokovaní so zástupca-
mi Generálneho investora Bratislavy (GIB) 
a  Krajského dopravného inšpektorátu. Žiaľ, 
neúspešne. Projekt organizácie dopravy v sú-
časnej forme bol schválený v odbornej komi-

sii dopravy magistrátu. Avšak aj pri spustení 
svetelnej signalizácie križovatky Hodonín-
ska-Vrančovičova, v  rámci preberacieho ko-
nania, ktoré sa uskutočnilo dňa 9.8.2018, na 
ktorom boli vznesené praktické požiadavky 
na zlepšenie funkčnosti tejto križovatky, po-
žadoval P. Šramko zaistiť bezpečnosť chod-
cov (doplniť žltého panáčika pri odbočení 
z Hodonínskej), bezpečnosť vodičov (upraviť 
zvislé DZ v  strede križovatky, ktoré svojim 
objemom bráni v  rozhľade a  doplniť vodo-
rovné DZ v rámci zmeny prednosti v jazde na 
Vrančovičovej ul.), možnosť príjazdu na cin-
torín a pod. Následne po tomto preberacom 
konaní sa budú konať jednotlivé kolaudácie 
objektov a inžinierskych sietí. 

Pozor na zmenu prednosti v jazde  
na križovatke Heyrovského-Vrančovičova   

Po 40 rokoch doš-
lo v súvislosti s ob-
novou vozovky na 
križovatke k  zme-
ne, s ktorou sa vo-
diči potrebujú zžiť. 
Vrančovičova už 
nie je hlavná ces-

ta, preto vodiči na tejto ceste musia dať prednosť 
vozidlám z  Heyrovského. Po opakovaných ur-
genciách mestskej časti osadilo hlavné mesto na 
tomto mieste doplnkovú tabuľu „POZOR ZMENA 
ORGANIZÁCIE DOPRAVY“. Mestská časť žiadala 
okrem zvislej dopravnej značky aj o vyznačenie 
vodorovného dopravného značenia, ktoré by 
upozorňovalo na zmenu v prednosti jazdy. Mesto 
najprv požiadavke nevyhovelo z  dôvodu, že to 
nebolo predmetom projektu organizácie dopra-
vy, avšak na preberacom konaní dňa 9. augusta 
prisľúbilo jeho realizáciu. V každom prípade buď-
te na tomto mieste opatrní!

Vodorovné dopravné značenie  
na ul. Podháj je podľa nového projektu     

Po realizácii novej povrchovej úpravy ul. Podháj 
muselo dôjsť aj k obnove vodorovného dopravné 
značenia. Z dôvodu, že naša mestská časť pripravu-
je výstavbu cyklomosta, ktorý začína na ul. Podháj 
a pokračuje do Dúbravky zvolal p. starosta v spo-
lupráci so zástupcami Cyklokoalície operatívne 

rokovanie s  magistrátom hlavného mesta, ktorý 
má túto komunikáciu v  priamej správe, na deň 
9.mája 2018. Na základe záverov zo stretnutia bolo 
spracovaných niekoľko verzií projektov doprav-
ného značenia. Nakoniec bol výsledný projekt or-
ganizácie dopravy odsúhlasený v komisii dopravy 
magistrátu a následne aj realizovaný v mesiaci júl 
– august 2018. Realizované riešenie cyklopruhov, 
naľavo od parkujúcich áut, kritizuje Cyklokoalícia. 
Je presvedčená, že pôvodné riešenie, ktoré práve 
Cyklokoalícia navrhovala – cyklopruh umiestne-
ný úplne pri kraji, v prípade pozdĺžne parkujúcich 
áut teda napravo od nich, je oveľa bezpečnejší. 
Magistrát však upozornil, že túto verziu neschválil 
Krajský dopravný inšpektorát a neumožňuje ho ani 
konkrétna situácia na ulici Podháj, kde by mohlo 
podľa magistrátu existovať veľké riziko, že cyklisti si 
spoza zaparkovaných áut nevšimnú autobus, ktorý 
prichádza na zastávku, umiestnenú v tzv. nikách.

„Rozálske námestie“ s novým režimom 
parkovania                                                                             

Od začiatku roka 2017 mestská časť pripravovala 
variantné riešenia organizácie dopravy na tomto 
námestí z dôvodu, že spôsob parkovania vozidiel 
narúšal prehľadnosť v  križovatke, kde sa spája-
jú až tri ulice a to Rajtákova – Rozálska – Lediny 
a vznikali tam preto aj časté nebezpečné situácie. 
Došlo tiež aj ku kolíziám vozidiel. Všetky varianty 
boli prerokované v  odborných komisiách a  ná-
sledné o nich boli informovaní aj poslanci miest-
neho zastupiteľstva. Výsledná verzia bola predlo-
žená na rokovania komisie dopravy magistrátu, 

čo je nevyhnutnou podmienkou pre akýkoľvek 
projekt, kde bola aj odsúhlasená a k realizácii do-
šlo s drobnými úpravami na základe komuniká-
cie s občanmi bývajúcimi v jeho okolí na prelome 
mesiacov jún – júl 2018.

(mú) 

Orezy musia stromy ošetriť,  
nie ich okýptiť (názor čitateľa)                               
  
Dočítal som sa, že Bratislava patrí medzi tri naj-
zelenšie mestá na svete. Vnímam aj slová pri-
mátora mesta, že mu záleží na ochrane lesov 
v okolí mesta. Myslím, že aj starosta Lamača má 
podobný záujem, páči sa mi  jeho zásada, že ak 
sa vyrúbe strom, musia ho nahradiť dva. Lamač, 
v  obkolesení Malých Karpát hýri zeleňou, ale... 
mám výhrady voči spôsobu a dobe ošetrovania 
stromov v našej mestskej časti. Môj starý otec ma 
učil, že najlepším období na ošetrenie stromov je 
neskorá jeseň alebo zima, teda v čase „keď stro-
my spia“ a keď ich tieto zásahy nebolia. Sme však 
svedkami toho, že v Lamači sa stromy orezávajú 
hocikedy, na jar, v lete a navyše nešetrným spô-
sobom. Uvediem konkrétny príklad. Pred naším 
objektom rástla krásna breza. Niekedy na prelo-
me apríla a mája prišli pracovníci s vysokozdviž-
ným vozíkom a celú ju zboku aj s korunou zrezali. 
Teraz je okýptená, „pošpatená“. Tým ľuďom ne-
vadilo ani to, že v  korune si robil hniezdo párik 
hrdličiek. Veľmi ma teší, že hrdličky sa na strom, 
na ktorom sú už tretí rok, o pár mesiacov pred-
sa len vrátili a  urobili si nové hniezdo. My, ktorí 
tam bývame, ich môžeme opäť pozorovať, ako 
vychovávajú mláďatá. Na Studenohorskej rastie 
v strede trojuholníka nádherná, košatá lipa, kto-
rá si tiež zaslúži odborné ošetrenie. Našťastie si 
ju však „odborníci“, ktorí zrezali brezu, nevšimli, 
a  tak prežila bez ujmy. Je však treba upozorniť, 
že miestny úrad si platí ľudí, aby sa o  ošetrenie 
stromov starali skutočne odborne a  zodpoved-
ne. Aby v  Lamači rástli odborne ošetrené a  nie 
zohyzdené stromy „odborníkmi“.

Mgr. Pavol Grieč

Kolízie dopravy na Hodonínskej                                                                                                                                        

O tom, že dopravná situácia v Lamači nie je iba pravidelným bodom rokovania každého la-
mačského zastupiteľstva, ale aj témou, ku ktorej sa aktívne vyjadrujú i  bežní Lamačania, 
svedčí podnet Ing. Jany Kosírovej. Prostredníctvom svojho príspevku poukazuje na problém 
v súvislosti s úpravou Hodonínskej ulice.

Problematický vjazd na cintorín
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Pošta Bratislava 47 je podávacou poštou, tzn., 
že nevie zabezpečiť doručovanie dôchodkov 
na adresu dôchodcu. Zároveň z  technických 
dôvodov nie je možné rozdeliť kmeň dô-
chodkov na dve pošty. S  účinnosťou od 1. 8. 
2017 bola výplata dôchodkov pre klientov 
Pošty Bratislava 47 v  Lamači zabezpečovaná 
z  dodávacej pošty Bratislava 42 (Dúbravka). 
O tejto zmene boli dôchodcovia informovaní 

prostredníctvom letáku ešte v  júli 2017. Keď-
že však zo strany starších občanov prichádzali 
neustále podnety, že preberanie dôchodkov 
na Pošte Bratislava 42 v Dúbravke je pre nich 
príliš komplikované, Slovenská pošta im po-
skytla možnosť využiť zmenu spôsobu výplaty 
dôchodku. Jednou z  možností je, že doručo-
vatelia klientom prinesú dôchodok až domov 
a druhou možnosťou je začať využívať „Užitoč-

ný účet senior“ od Poštovej banky, ktorý im 
naďalej umožní výplatu dôchodku aj na Pošte 
Bratislava 47 v Lamači. 
„Snažili sme sa poberateľom dôchodkov vyjsť 
v ústrety a uľahčiť im preberanie si peňazí, a preto 
sme zvolili tieto dva spôsoby výplaty. Oba umož-
ňujú prevzatie dôchodku bez toho, aby dôchodca 
musel cestovať do Dúbravky,“ uviedol generálny 
riaditeľ Slovenskej pošty Peter Helexa.
Ak poberateľ dôchodku nie je v  deň výplaty 
doma, môže požiadať o  jeho opakované do-
ručenie, ktoré Slovenská pošta poskytuje bez-
platne. V prípade využívania uvedeného ban-
kového účtu si klienti môžu dôchodok vybrať 
na ktorejkoľvek pošte kedykoľvek od dátumu 
výplaty, ktorý dôchodcom stanovila Sociálna 
poisťovňa, a  tiež prostredníctvom siete ban-
komatov.

(mú)

V Materskej škole na Heyrovského ulici s Elo-
kovaným pracoviskom na Malokarpatskom 
námestí a tiež na Základnej škole na Malokar-
patskom námestí, ktoré sú v  zriaďovateľskej 
pôsobnosti MČ Bratislava-Lamač sa počas 
letných prázdnin uskutočnili viaceré rekon-
štrukčné, stavebné a komplexné čistiace prá-
ce. V škôlkach sú pre najmenších Lamačanov 
vynovené hygienické zariadenia, vymaľovaná 
jedáleň a predsieň. V základnej škole pribudli 
nové interaktívne tabule, školské lavice, vyme-
nili sa žalúzie a vymaľovali triedy, dokončená 
bola aj rekonštrukcia osvetlenia na chodbách. 
Nový školský rok sa tak môže pre lamačských 
škôlkarov a školákov začať.                            (mú)

Seniori z  Lamača už nemusia chodiť po dôchodky do Dúbravky                                                            

Mestská časť BA-Lamač vypočula viaceré sťažnosti lamačských dôchodcov, že nemajú 
doručované dôchodky v  Lamači a  začala rokovať o  tejto situácii so Slovenskou poštou. 
Výsledkom úspešných rokovaní je, že Slovenská pošta pripravila pre klientov Pošty Bra-
tislava 47 v Lamači pohodlnejšiu možnosť výplaty dôchodkov. Poberatelia dôchodkov si 
môžu nechať vyplatiť dôchodok v pohodlí domova, alebo využiť aj „Užitočný účet senior“ 
od Poštovej banky. Vďaka nemu si svoje peniaze môžu vybrať na ktorejkoľvek pobočke 
pošty, alebo si ich nechať posielať priamo domov. 

Škôlkarov i školákov čakajú po prázdninách vynovené priestory                                                                                                        Zmeny ordinačných hodín MUDr. Kollárovej
 
Mestská časť BA-Lamač napriek zmenám v or-
dinačných hodinách MUDr. Kollárovej urobila 
všetko pre to, aby naša mestská časť neprišla 
o  jednu zo svojich ambulancií všeobecného 
lekára. K takejto zmene a úplnému zániku am-
bulancie mohlo dôjsť. Zástupcovia Mestskej 
časti Bratislava-Lamač a spoločností Kollmed, 
s. r. o. a  PRO SANUS, a. s. vzájomne intenzív-
ne rokovali, aby našli riešenie, ktoré umožní 
zachovanie zdravotnej starostlivosti pre obča-
nov mestskej časti.
 Spoločnosť Kollmed s.r.o., ktorá doteraz pre-
vádzkovala ambulanciu všeobecného lekára 
pre dospelých na Malokarpatskom námestí 2 
v Bratislave, zmenila majiteľa. Jej novým vlast-
níkom sa od júla 2018 stala spoločnosť PRO 
SANUS a. s. Táto zmena sa dotkne minimálne 
prevádzky menovanej ambulancie napriek 
tomu, že nový majiteľ robí všetko pre to, aby 
obyvatelia   - pacienti Lamača mali aj naďalej 
zabezpečenú starostlivosť v Lamači, resp. jeho 
blízkom okolí. Vedenie spoločnosti Kollmed 
s.r.o. momentálne intenzívne hľadá nového 
všeobecného lekára pre dospelých do am-
bulancie zdravotného strediska na Malokar-
patskom námestí, aby mali pacienti rovnakú 
starostlivosť, ako boli doteraz zvyknutí. MUDr. 
Margita Kollárová z osobných dôvodov už or-
dinuje iba v utorok v čase od 7.00 do 14.00 h 
a v stredu v čase od 7.00 do 12.00 h. Zdravot-
nú starostlivosť  v pondelok, štvrtok a v piatok 
zabezpečuje ambulancia MUDr. Oksany Labí-
kovej v  poliklinike ProCare Bory, ktorá sa na-
chádza priamo v obchodnom centre Bory Mall 
na Lamačskej ceste v Bratislave a vedie do nej 
aj priamy autobusový spoj.  
Nový majiteľ ambulancie preto prosí všetkých 
pacientov o trpezlivosť, o plánovanie návštev 
u lekára, ak je to možné, prípadne mobilných 
pacientov, nech využijú aj možnosť návštevy 
v Bory Mall. Napriek nedostatku všeobecných 
lekárov, ktorý trápi celé Slovensko, nielen La-
mač, veríme, že naša mestská časť bude mať 
aj v  budúcnosti všeobecného lekára 5 dní 
v  týždni i  v  ambulancii na Malokarpatskom 
námestí.

(mú)

Srdcom Lamačan
Lamačom žijem, v srdci ho mám,
v Lamači bývam, predkov tu mám.
Dedina, mestečko, rodisko moje,
príbehy, pamiatky ukrýva svoje.

Tričká s výšivkou si bude možné po 
hodoch zakúpiť na miestnom úrade.

Cena: 15 €
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Vystúpenie formácie Samo Tomeček band, ktoré bolo z dôvodu nepriaznivého počasia zrušené, 
si budú môcť Lamačania vypočuť a pozrieť v náhradnom termíne na Lamačskej vínnej ceste -  

28.9. 2018 na Malokarpatskom námestí.

Rozálske hody 2018                                                                                     
Už tradične patril úvod 
hodov salvám, ktoré 
z muškiet  vypálili členovia 
skupiny historického 
šermu.  Že ovládajú aj ďalšie 
historické zbrane, ukázali 
v prvom čísle piatkového 
programu.

Zaželať pekné a veselé Rozálske hody 
2018 prišli aj zástupcovia Bratislavského 

samosprávneho kraja, hlavného mesta či 
iných mestských častí Bratislavy. Predseda 
BSK Juraj Droba, viceprimátorka Bratislavy 

Iveta Plšeková či starostovia Ružinova(Dušan 
Pekár), Dúbravky (Martin Zaťovič) 

a Vajnôr(Ján Mrva) uznali, že hody v Lamači 
majú svoju neopakovateľnú atmosféru.

Hody boli aj tentoraz príležitosťou, aby sa 

predviedli lamačské talenty – huslistka Martina 

Výbohová, členovia úspešného športového 

klubu Goiu kai karate a takisto dievčatá z klubu 

modernej gymnastiky Argo.

Počas Rozálskych hodov sa uskutočnil už tretí ročník 
Lamačského fotomaratónu. Do komunitnej súťaže sa 
mohli zapísať  Lamačania všetkých vekových kategórií. 
Organizátori Lamačského fotomaratónu – RC Obláčik 
v spolupráci s Fotoklubom pri JDS BA-Lamač a miestnym 
úradom v tomto roku pripravili tri témy – Ako znie 
hudba, Sila prírody a Vtipné. Príspevky vyhodnotí 
porota do konca septembra, v prvej polovici októbra sa 
uskutoční vernisáž najúspešnejších snímkov.

Hviezdou piatkového programu bola 
skupina Polemic. Formácia zahrala 
na hodoch opäť po dvoch rokoch 

a podobne ako v roku 2016, aj teraz 
zožala ovácie zaplneného námestia.

Program hodov aj tentoraz pamätal 
i na deti. Zahralo im detské divadlo – 
Kamaráti Tárajka a Popletajky – Bojko 
a Zmrzlinka a rovnako tak domáce 
lamačské Divadlo pod Hájom. 

O jedno z hudobných čísel 
sobotňajšieho programu sa postarala 
country formácia Freeband.

Komorná atmosféra priestorov kina 
Lamač dodala skvelému vystúpeniu 
Petra Lipa so skupinou osobité čaro.
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Mladé talenty boli prvými ocenenými Lama-
čanmi, ktoré mestská časť už tradične na Rozál-
skych hodoch dáva do pozornosti. Adresátom 
tohto ocenenia  boli dve mladé športovkyne – 
ako prvá si ho prevzala  Ema Lessayová, členka 
ŠK Goiu kai karate, ktorá sa karate venuje od svo-
jich siedmich rokov a  na nedávnych majstrov-
stvách sveta WUKF v škótskom Dundee získala 
striebornú medailu v  Kata mladšie dorastenky. 

Rovnako bola ocenená aj Simona Illiková, kto-
rá sa v  tomto roku stala majsterkou Slovenska 
v  modernej gymnastike v  zostave s  obručou 
a kuželmi, rovnako tak zvíťazila na medzinárod-
nej súťaži v Budapešti v zostave so stuhou.
Ďakovný list udelila mestská časť Terézii Kvas-
ničkovej, dlhoročnej aktívnej obyvateľke Lama-
ča, ktorá svoju energiu a čas venovala dlhé roky 
aktívnemu životu seniorov v mestskej časti. Od 

roku 2012 do roku 2018 stála na čele miestnej 
organizácie Jednoty dôchodcov Slovenska, od 
roku  2013 až doteraz zastupuje Lamač v Rade 
seniorov pri Magistráte hlavného mesta SR.  
Ďakovný list mestskej časti patrí aj architektovi 
Vojtechovi Vrtílkovi, ktorý viedol tím projektujú-
ci sídliskový Lamač- lokality Bakošova, Heyrov-
ského, Na barine a Studenohorská.  Samospráva 
ďakovným listom ocenila aj tím tvorcov – Rudolf 
Brutenič, Marta Kralovičová, Jozef Hanus, Viera 
Podhradská, Miroslav Peniak a  Matej Smrek, 
ktorí sa podieľali na vzniku spevníka „Pjesničky 
spívané v  Lamači“.  Túto knižku zároveň počas 
oceňovania lamačských osobností oficiálne 
uviedli do života.
Osobnosťami Lamača boli na na tohtoročných 
Rozálskych hodoch  vyhlásení Mária Čačíková 
a  Richard Čanaky (ten sa žiaľ, nemohol zúčast-
niť) - dvojica, stojaca  za projektom Spievankovo, 
ktorý má v súčasnosti okrem albumovej a kon-
certnej už aj filmovú podobu.  Spievankovo je 
jedným z  najúspešnejších hudobných počinov 
súčasnosti, v roku 2013 i 2014 to bol vôbec naj-
predávanejší slovenský titul. 

Rozálske hody 2018 podporili:

Ďakujeme sponzorom tomboly: 
Bory Mall, Kaufland, Carpinus - František Ovádek, Mesto povolaní - Bory Mall, Pizzeria Vŕšok II, FUXO - Martin Šimončič, Lekáren ANGE, ZÁLESÁK, Vinárstvo Beňo

Osobnosti Lamača

Na vzniku novej 
publikácie, prezentujúcej  
kultúrnu históriu mestskej 
časti - Pjesničky spívané 
v Lamači  sa podieľali 
Marta Kralovičová, Matej 
Smrek, Rudolf Brutenič, 
Viera Podhradská, 
Jozef Hanus. Ďalším 
autorom publikácie je 
Miroslav Peniak, ktorý 
sa slávnostného večera 
nemohol zúčastniť. Knihu 
oficiálne uviedol do života 
– lupienkami v tvare srdca 
- spevácky bard Peter Lipa.

Tradíciou sa stali aj komorné koncerty v kostole sv. Margity. 
Tento rok išlo o skutočne špeciálne vystúpenie talianskeho 
organistu Silvia Celeghina. Jeho hru odmenili prítomní 
spontánnym potleskom v stoji.

K Rozálskym 
hodom 

neodmysliteľne 
patrí nedeľňajšia 

svätá omša na 
ikonickom mieste 

mestskej časti 
– v kaplnke sv. 

Rozálie.

Záver Rozálskych hodov 2018 bol silný-  
postaral sa o to Gladiátor.
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TAMMI 
DÚBRAVKA
Deň otvorených 
dverí
Pozývame vás na DEŇ 
OTVORENÝCH DVERÍ UŽ 
29. 9. 2018 OD 10:00 DO 16:00. 
Príďte sa pozrieť na náš nový 
prezentačný byt na TAMMI V 
do Dúbravky-Pri Hrubej lúke 
(oproti OC Dúbrawa). Okrem neho 
vás bude čakať aj zaujímavý program.

yit.sk

0800 800 474
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V sobotu 10. novembra 2018 sa po štyroch ro-
koch opäť uskutočnia voľby do orgánov samo-
správy obcí, v  praxi často označované aj ako 
komunálne voľby. Spôsob uplatnenia výkonu 
volebného práva ako aj samotný priebeh, prí-
prava a realizácia volieb je predmetom úpravy 
viacerých právnych predpisov, nevynímajúc 
samotný ústavný rámec. Z  hľadiska zákonnej 
právnej úpravy možno za pramene práva po-
važovať predovšetkým zákon č.  180/2014 Z. z. 
o  podmienkach výkonu volebného práva, zá-
kon č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení a zákon 
č. 377/1990 Zb. o hlavnom meste SR Bratislave. 
V nasledovnom texte rozdelenom na dve časti 
(druhá časť bude uverejnená v  ďalšom vydaní 
Lamačana) si priblížime najdôležitejšie úlohy 
zverené právnymi predpismi obciam, mestám 
resp. mestským častiam, ktoré zohrávajú kľúčo-
vú úlohu pri organizácii volebného procesu. 
Medzi základné povinnosti zverené právnymi 
predpismi obciam súvisiace s  prípravou ko-
munálnych volieb patrí určenie počtu poslan-
cov obecného, mestského resp. miestneho 
zastupiteľstva, utvorenie volebných obvodov 
pre voľby poslancov a  určenie počtu poslan-
cov, ktorí budú volení v  jednotlivých voleb-
ných obvodoch, utvorenie volebných okrskov 
a  určenie volebných miestností, utvorenie 
miestnych (resp. mestských) a okrskových vo-
lebných komisií a zabezpečenie ich prvého za-
sadnutia a informovanie voličov o čase a mies-
te volieb, ako aj spôsobe hlasovania. Úlohy, 
ktoré sú obciam právnymi predpismi zverené, 
je nevyhnutné začať plniť v  relatívne veľkom 
časovom predstihu pred dňom konania sa-
motných volieb, niektoré vyplývajú priamo 
zo zákona, iné určuje predseda Národnej rady 

Slovenskej republiky v rozhodnutí o vyhlásení 
volieb, ktoré sa uverejňuje v Zbierke zákonov.
Počet poslancov obecného zastupiteľstvo ur-
čujú poslanci zastupiteľstva  pred samotným 
konaním volieb, hoci legislatíva nestanovu-
je presnú lehotu, logicky musí táto predchádzať 
určeniu volebných obvodov, ku ktorému samo-
správy pristúpili  najneskôr 17. augusta 2018. 
Intervaly počtu poslancov pre jednotlivé samo-
správy určujú právne predpisy podľa celkového 
počtu ich obyvateľov, v prípade hlavného mes-
ta Bratislavy určuje mantinely, v akých sa môžu 
pohybovať zákon č. 377/1990 Zb. o  hlavnom 
meste SR Bratislava, ktorý pre mestskú časť Bra-
tislava – Lamač určuje interval 7-9 poslancov. 
Poslanci miestneho zastupiteľstva na júnovom 
zasadnutí určili, že rovnako ako v súčasnom vo-
lebnom období, aj v  tom nasledujúcom bude 
v zastupiteľstve rozhodovať 7 poslancov, ktorí 
budú volení v jednom volebnom obvode. 
Od volebných obvodov treba odlišovať volebné 
okrsky. Volebný okrsok je územný obvod slúžiaci 
na odovzdávanie a sčítavanie hlasov, rozhoduje 
o nich starosta obce, pričom pre každý volebný 
okrsok vykonáva pôsobnosť jedna okrsková 
volebná komisia. Jeden volebný okrsok by mal 
zahŕňať spravidla 1 000 voličov. Tento počet 
však nemusí byť dodržaný presne v  každom 
jednom okrsku. Počet voličov zaradených do 
jednotlivých volebných okrskov totiž záleží aj od 
územnej distribúcie voličov v danej obci. V našej 
mestskej časti je vzhľadom k počtu oprávnených 
voličov, ktorých je necelých šesť a pol tisíc vytvo-
rených 6 okrskov. Povinnosťou obce je utvoriť 
volebné okrsky  najneskôr 11. septembra 2018. 
Voliči v každom volebnom okrsku realizujú svoje 
právo voliť v určenej volebnej miestnosti, o kto-

rej rozhodne starosta obce. Aj napriek skutoč-
nosti, že pre každý volebný okrsok sa určuje len 
jedna volebná miestnosť, nie je vylúčené to, aby 
sa viacero volebných miestností fyzicky nachá-
dzalo v tej istej budove. V pomeroch našej mest-
skej časti sú všetky okrsky sústredené v budove 
ZŠ na Malokarpatskom nám. č. 1, pričom lehota 
na určenie volebných miestností je rovnaká ako 
v  prípade tvorby volebných okrskov, t.j. najne-
skôr 11. septembra 2018.
Obec je zodpovedná aj za označenie a vybave-
nie volebných miestností. Volebná miestnosť 
musí byť označená nápisom „volebná miest-
nosť“ a  číslom volebného okrsku. Samotné 
vybavenie volebnej miestnosti pozostáva zo 
zabezpečenia volebnej schránky, prenosnej 
volebnej schránky, schránky určenej na odlo-
ženie nepoužitých alebo nesprávne uprave-
ných hlasovacích lístkov, osobitného priestoru 
určenom na úpravu hlasovacích lístkov, zozna-
mov voličov a  ďalších súčastí nevyhnutných 
pre riadny priebeh volieb. Legislatíva nesta-
novuje presnú lehotu, dokedy má byť volebná 
miestnosť riadne označená a vybavená, je však 
nevyhnutné, aby sa tak stalo najneskôr v deň 
volieb pred začatím hlasovania. Pred začatím 
hlasovania je predseda okrskovej volebnej ko-
misie povinný, za prítomnosti ostatných členov 
komisie, skontrolovať, či je volebná miestnosť 
riadne vybavená. Ak by volebná miestnosť ne-
bola riadne vybavená, nemožno začať s hlaso-
vaním, a to až do odstránenia nedostatkov.
V budúcom vydaní Lamačana si bližšie rozobe-
rieme úlohy obce vo vzťahu k volebným komi-
siám, ich právomoci, čo má byť obsahom infor-
mácie pre voliča a akým spôsobom sa doručuje.

Tomáš Pénzeš
odborný legislatívny pracovník  

MÚ MČ Bratislava – Lamač

Komunálne voľby 2018                                                                                                                                                           

Sídliskové kompostovanie sa úspešne začalo                                                                                                        

Lamačská samospráva a dobrovoľníci 
z RC Obláčik spustili projekt sídliskového 
kompostovania.

Projekt sídliskového kompostovania, o ktorom 
sme Vás informovali v minulom vydaní Lama-
čana, vstupuje do života v  podobe prvého 
komunitného kompostoviska na Studenohor-
skej ulici. Obyvatelia tak dostávajú možnosť 
efektívne zhodnocovať biologicky rozložiteľný 
odpad a  prispieť k  menšiemu zaťaženiu ko-
munálneho odpadu a  nadväzujúcich proce-
sov. Bližšie informácie nájdu záujemcovia na 
webovej stránke www.lamac.sk v sekcii „Život-
né prostredie“.
Bytové domy, ktoré sú vlastníkmi pozem-
ku so zeleňou môžu požiadať o  pridelenie 
kompostéra aj samostatne, prostredníctvom 
svojich správcov. Novinku zaviedla od au-
gusta účinná novela všeobecne záväzného 
nariadenia (VZN) o nakladaní s komunálnymi 
a  drobnými stavebnými odpadmi na území 
hlavného mesta SR Bratislavy. "Náklady na 
kompostér sú hradené z miestneho poplatku 
za komunálne odpady a drobné stavebné od-
pady, distribúciu kompostérov aj v tomto prí-
pade zabezpečí naša spoločnosť," ozrejmila 
Beáta Humeniková, hovorkyňa bratislavskej 

mestskej spoločnosti Odvoz a  likvidácia od-
padu (OLO). 

Treba ale dodať, že spôsob zhodnocovania 
odpadu formou miestnych komunitných 
kompostérov je priateľskejší k  životnému 
prostrediu, esteticky vhodnejší a účinnejší, 
keďže jeho súčasťou je aj odborný dohľad 
zodpovedného kompostmajstra.

Pripomeňme, že pre rodinné domy platí po-
vinnosť zberu bioodpadu. Ak si majitelia ro-
dinných domov v Lamači zatiaľ nesplnili svoju 
povinnosť a nepodali žiadosť o zapojenie sa do 
systému zberu odpadu zo záhrad na Oddelenie 
miestnych daní, poplatkov a  licencií hlavného 
mesta, môžu tak urobiť aj naďalej. "Rodinné 
domy môžu požiadať o pridelenie kompostéra 
alebo 240 l hnedej zbernej nádoby na biood-
pad zo záhrad. Majitelia rodinných domov, kto-
rí sú už vlastníkmi zbernej nádoby s objemom 
120 l, môžu požiadať o  bezplatnú výmenu za 
nádobu s objemom 240 l,“ informovala Hume-
niková. Náklady na kompostér, nádobu a odvoz 
bioodpadu z hnedých nádob, realizovaný kaž-
dých 14 dní v sezóne od marca do novembra, 
sú hradené z miestneho poplatku za komunál-
ne odpady a drobné stavebné odpady. 

Letné kino v Lamači                                                         

MČ Bratislava-Lamač pripravila pre Lamačanov 
v mesiaci august dve premietania pod hviezdami. 
Prvé sa malo uskutočniť v  piatok 10. augusta, ale 
žiaľ, tesne pred začiatkom predstavenia sa spustil 
lejak a predstavenie bolo zrušené a operatívne pre-
ložené na stredu 15.augusta. V náhradnom termíne 
sa originálne a  zážitkovo tráviť večer na Malokar-
patskom námestí rozhodlo vyše 100 Lamačanov, 
ktorí si prišli pozrieť českú komédiu Teória tigra.
Na základe pozitívnych ohlasov sa vedenie MČ roz-
hodlo pripraviť ešte jedno letné kino a tak spríjem-
niť svojim obyvateľom teplý letný večer. Tentoraz 
lákadlom bola česká komédia Otcova volga, ktorá 
prilákala na námestie približne 200 divákov. Spätná 
väzba od obyvateľov na letné kino na facebooko-
vej stránke MČ Lamač bola veľmi pozitívna, čo je 
jedným z dôvodov, prečo sa budeme snažiť v bu-
dúcom roku počas letných mesiacov pripraviť viac 
premietaní pod hviezdami.     Mária Šimončičová



Trojánová Juliana
Koňakovská Mária
Vaško Michal
Hojnošová Vilma
Fábiková Helena
Chovanec Ján
Veselá Anna
Kováčová Emília
Kralovič Jaroslav
Madi Koloman
Boskovičová Mária
Karnetová Terézia
Lačoková Pavla
Boriková Erna
Hánová Božena

Obert František
Havránková Erika
Jurkovič Marián
Polievková Gabriela
Šemberová Mária
Brutenič Marián
Šesták Ivan
Kadera Marian
Linkay Ferdinand
Pázmanová 
Tatiana
Kučerová Edita
Šestáková Arnoštka
Perinová Terézia
Šujanová Edita
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Miestna knižnica, Heyrovského 2                                     

Knihovník: Ondrej Polák
Kontakt: kniznica@lamac.sk, 
tel. 02/ 64 78 97 37

Otváracie hodiny
Pondelok, streda 13:00 - 19:00
Štvrtok 10:00 - 15:00

Inzercia                                                                                      
• Upravujem, opravujem odevy, vyšívam. 

0902/ 717 517
• Voda, maľovky, podlahy, montáž a opravy, 

aj cez víkend. 0905/ 429 097
• Dám do prenájmu garáž v Lamači ul.  

Podháj. 0948/ 744 755
• Vodoinštalácie a údržba – Ján Polák.  

0905/ 627 321
• Hľadám ženu na príležitostné upratovanie 

domácnosti podľa vzájomnej dohody.  
0915/ 200 225

• Doučujem angličtinu, slovenčinu. Deti aj 
dospelých, aj cez víkendy. 0905/ 222 966

Kultúrna komisia MZ pozýva                                          

24.9. od 8.00 h – Poznávací zájazd seniorov 
do Neusiedler am See – na zájazd sa môžu 
prihlásiť seniori s trvalým pobytom v Lamači 
od 17.9. v úradných hodinách  
28.9. od 17.00 do 24.00 h – Lamačská vín-
na cesta – Malokarpatské nám.
30.9. o 11.00 h – Divadielko pre deti – Šiši 
vláčik – kino Lamač

Úradné hodiny MÚ Bratislava-Lamač                      
Miestny úrad Bratislava-Lamač
Malokarpatské nám. 9, 841 03 Bratislava
Tel.: 64 78 00 65

MIESTNY ÚRAD A POKLADňA
PO, ST 07:30 – 12:00 13:00 – 17:00
PIATOK 07:30 – 12:00 

PODATEľňA
PO, ST 07:30 – 12:00 13:00 – 17:00
UT, ŠT 07:30 – 12:00 13:00 – 15:30
Piatok 07:30 – 12:00 

Stavebný úrad
PO, ST  07:30 -12:00 13:00-17.00

  9.9.  Utoja, 22. júla 18.00 h 3€ 
16.9.  Mama Brasil 18.00 h 3 € 
23.9.  S láskou Vincent 18.00 h 3 € 
30.9.  Dve a pol kačky 15.30 h 3 € 
30.9.  Mária Magdaléna 18.00 h 3 € 

Program kina na september 2018                                      

Ohlasovňa pobytov                                                               

V ohlasovni pobytov je možné nahlásiť trvalý 
a prechodný pobyt.

Stránkové hodiny
Pon., Str.  07:30 - 12:00  13:00 - 17:00 h
Piatok  07:30 - 12:00 h

Kontakty: zelenakova@lamac.sk,  
tel. 02/647 800 65, 02/647 815 81

Program JDS BA-Lamač                                          
05.09. 14.00 h – téma: Anton Hykisch: Moja 
Štiavnica – prednáša E. Križanová 
12.09. 14.00 h – téma: Osudy účastníkov 
SNP – prednáša Z. Koláriková
19.09. 14.00 h – téma: Český raj a Krkonoše 
– prednáša RNDr. V. Kovalská
26.09. 15.00 h – Stretnutie členov v Spolo- 
čenskom centre.
Žiadame svojich členov, ktorí si ešte nevy-
rovnali členský príspevok na rok 2018, aby 
tak urobili čo možno najskôr. Privítame aj 
nových členov do našich radov.

 Výbor JDS BA-Lamač

O dianí v Lamači sa najrýchlejšie dozviete na 
facebooku: Lamač – oficiálna stránka mestskej 
časti Bratislava – Lamač

Lamačan

Jubilanti od 75 rokov v septembri                                                                                                 

Lea Heribanová
Juliette  
van Knippenbergh
Max van 
Knippenbergh
Šimon Vilhanček
Eliška Čermáková
Natália Čermáková
Sabina Dobrovodská
Katarína Sarah Möbs
Lea Ružičková

Ondrej Šimkovič
Eduard Záhor
Sára Vojtkovská
Michal Oravec
Olívia Levkaničová
Olivia Júlia Gymerská
Stella Kocová
Lívia Čechová
Mattias Machaj
Michal Fedák
Ondrej Struss

Na konci júna, v  júli a auguste sa narodili             

DOM NA PREDAJ / Segnáre
Pozemok : 1000 m2

Úžitková plocha : 400 m2

Cena : 499.900 eur 
Kontakt : +421 917 562 583, 

+421 905 247 097

"Pjesničky spívané v Lamači"                                                                                                                                         

MČ BA-Lamač vydáva spevník:  
„Pjesničky spívané v Lamači“. 
Ide o  zozbierané piesne od Rudolfa Brute-
niča a  Marty Kralovičovej, ktoré sa spievali 
v Lamači na prelome 19.- 20. storočia. Spev-
ník je doplnený krásnymi ilustráciami od 
Rudolfa Bruteniča a  starými fotografiami 
z archívu MČ Bratislava-Lamač.
Po Rozálskych hodoch si ho budete môcť 
zakúpiť na miestnom úrade.
Za spoluprácu ďakujeme: Rudolf Brutenič, 
Marta Kralovičová, Jozef Hanus, Viera Pod-
hradská, Miroslav Peniak, Matej Smrek

RC Obláčik pozýva na 

Deň otvorených dverí  
28. – 29. 09. 2018 

info na FB a www.oblacik.sk

Kultúrne leto v DSL spestrilo mini zoo             

Na začiatku tohtoročného kultúrneho leta 
v Domove seniorov Lamač prišli spestriť pobyt 
seniorom ošetrovateľky Janka a  Katka z  Mini 
ZOO Devín, ktoré si so sebou priniesli aj svo-
jich zverencov - výra afrického   a  sovu bielu. 
Milé, zábavne predpoludnie na terase sa vy-
darilo.

Jana Chudíková


